
Dagsorden og referat mikro/mini leder møde den 080823 

 

Deltagere: Ulla, Tobias, Pernille, Blomme, Hanne, Michael 

 

 

1) Status på medlemssituationen før og efter oprykning, herunder erfaringer fra tidligere år:  

• Efter corona starter flere og flere mikroer først i 1. klasse, dvs. de når kun at være mikro i et 

år, inden de rykker videre til mini. 

• Frafaldet hos mini er de seneste ca tre år blevet større, hvilket påvirker alle de øvrige grene i 

gruppen. Ca. 1/2 falder fra nu i løbet af et år, hvoraf det tidligere kun var cirka 1/3. 

• Mikro er pt. 16 indmeldte, hvoraf 11 i princippet kan rykke op. Men særligt 3 ud af de 11 er 

meget nye og det overvejes, om vi skal vente med oprykning af dem til fx efter jul. Den 

model har vi tidligere brugt med succes, senest med Ea. I hvert fald 3 øvrige nye mikroer 

starter efter ferien på prøve og der plejer at komme en håndfuld nye i alt. 

• Mini er pt. 10 indmeldte, men da Mads J starter til kor, bliver mini kun 9. Heraf rykker 4 op 

til junior. 

Beslutning:  

Der er 9 minier, hvor 2 skal rykke op. 2 bliver til mindst nytår da de er nystartede. Tobias 
snakker med forældrene herom. 

Der kan rykkes 11 mikroer op, men 3 af dem bliver til mindst nytår, da de er nystartede. 
Ulla snakker med forældrene herom. 

 

2) Status på ledere og medhjælpere: 

• Søs er blevet juniorleder og Tobias har meldt sig som minileder. 

• Michael har meldt sig som mikrolederassistent. 

• Lucas og Thilde fra Trop vil gene fortsat gerne hjælpe hos mini. 

• Carl fra Trop kan hjælpe hos mikro ved behov.  

• Øvrige ledere fortsætter som nu. 

• Hvem vil gerne på kursus? Enten som ny leder, og/eller mere specifikke leder-kurser, fx for 

ens gren. 

Beslutning:  

Pernille, Tobias og evt. Michael opfordres til at deltage i ny-leder kursus på skovdam 
30.09.23.  

Et grenleder-kursus vil også være en god ide.  

Gruppen betaler for lederuddannelser. 

 



3) Drøftelse af fremtidig organisering og afvikling af møder: 

• Gruppen har på ledermøde aftalt, at vi i 2023/24 vil lave et årshjul samt en "rød tråd" for 

gruppens arbejde. Det skal vi huske at have med i baghovedet, når vi drøfter udviklingen af 

de to yngste grene.  

• Hvordan kan vi sikre, at overgangen mellem mikro og mini bliver "blødere", så spejderne 

fortsætter?  

• Hvordan sikrer vi generelt en god overgang mellem mikro-mini samt mini-junior? 

• Kunne vi fx lave flere aktiviteter og/eller møder sammen? Længe har vi fx haft en fælles 

efterårstur, besøg sammen af politi/naturvejleder/livredder/mfl., samt fælles juleværksteder 

og -afslutning.  

• Gruppen (og bestyrelsen) lægger meget vægt på at bruge hyttens udeareal og udelivet 

generelt; samt på at tage mange mærker, - da begge ting stimulerer spejderne til at fortsætte. 

Kan vi gøre mere af dette i de yngste grene? 

Beslutning:  

Det er fortsat en god ide at udveksle programmer og samarbejde omkring fx besøg 
udefra, fælles ture og juleværksteder. Det vil også gøre overgangen fra den ene gren til 
den næste nemmere, for de børn der rykker op, eller skifter gren efter nytår. Derved 
har de hilst på deres kommende minivenner og ledere. 

Brug gerne lommebøger, korpsets side og plakaten med mærker i gangen som 
inspiration til aktiviteter med børnene. Alle grene elsker mærker. 

De små grene er mest udenfor. Vi koordinerer fra gang til gang, hvem der bruger hvad 
på pladsen og/eller i hytten. 

Det er fint med lidt spiseligt i halvvejs i ulvetimen. Men det skal så vidt muligt være et 
sundt tiltag, og skal ikke erstatte et egentligt måltid. 

Vi bestræber os på at starte sammen begge gren med ”god dag sang” og afslutte 
sammen begge grene med ”spejderbror”. 

4) Aftaler herfra og eventuelt. 

 

Forslag til fællesprogrammet i gruppen for 2024:  
- Arbejdsdagen flyttes til foråret. Der er for mange fælles aktiviteter i opstarten efter 

sommerferien. 
- Deltagere med tørklæde på, når der er PULS løb, kan få et mærke til uniformen. 

Der er snak om at, alle grene måske skal deltage i PULS løb om tirsdagen, og så 
kan det almindelige spejdermøde flyttes til en anden ugedag. Igen for ikke at misse 
for mange møder i september. 

 
 
Referent: Anne 


